



# The National Association of Vocation & Formation Directors (NAVFD)

November 2020

## NAVFD PROUD PARTNER WITH CCCM

NAVFD is proud to be a partner with CCCM as our organizations share the passion to foster a culture of vocation throughout Canada and beyond.

Canadian Catholic Campus Ministry (CCCM) is a national network of professional Catholic Campus ministers grounded in the tradition of the Roman Catholic Church and inspired by the vision of Vatican II.

In a young adult's life, university opens exciting doors to a multitude of new opportunities, fresh experiences, and higher learning. Every step leads to an enlivening journey full of possibilities. At times, these same steps also lead to trepidation and anxiety.



Canadian Catholic Campus Ministry  
Pastorale universitaire et collégiale  
catholique du Canada

◆ Many first-year students find themselves with a greater independence in a new and confusing reality away from their family, home, and faith community. Assuming added responsibilities and expectations while feeling alone is a heavy load for a young person in need of guidance and support.

◆ For senior students, discerning study and career direction along with academic, social, and likely work demands can be overwhelming.

Thousands of students on 75 campuses across Canada find counselling, guidance, and spiritual direction through members of Canadian Catholic Campus

La Pastorale universitaire et collégiale catholique du Canada est un réseau national d'agentes et agents de pastorale professionnels des campus catholiques, fondé sur la tradition de l'Église catholique romaine et inspiré par la vision de Vatican II.

Dans la vie d'un jeune adulte, l'université ouvre des portes passionnantes à une multitude de nouvelles possibilités, d'expériences nouvelles et d'études supérieures. Chaque étape mène à un voyage vivifiant et plein de possibilités. Parfois, ces mêmes étapes conduisent également à l'inquiétude et à l'anxiété.

◆ De nombreux étudiants de première année se retrouvent avec une plus grande indépendance dans une réalité nouvelle et déroutante, loin de leur famille, de leur foyer et de leur communauté de foi. Assumer des responsabilités et des attentes supplémentaires tout en se sentant seul est une lourde charge pour un jeune ayant besoin d'orientation et de soutien.

◆ Pour les étudiants de dernière année, le discernement dans l'orientation des études et de la carrière ainsi que les exigences académiques, sociales et professionnelles probables peuvent être accablants.

Des milliers d'étudiants sur 75 campus au Canada trouvent des conseils, une orientation et une direction spirituelle auprès des membres de la Pastorale universitaire et collégiale catholique du Canada, un soutien puissant enraciné dans la prière. Au lieu de se sentir seuls, ces jeunes font partie d'une communauté de foi.

Ces dernières années, notre financement

Contact Us  
Contactez-nous  
[navfdco@gmail.com](mailto:navfdco@gmail.com)

Visit Us  
Visitez-nous  
[www.vocations.ca](http://www.vocations.ca)  
[www.navfd.info/](http://www.navfd.info/)

Like Us  
Aimez notre page  
on Facebook...  
NAVFD

Follow Us  
Suivez-nous  
on Twitter...  
[@NAVFD2](https://twitter.com/NAVFD2)

Ministry (CCCM), a powerful and prayerful support. Instead of feeling alone, these young people become part of a faith community.

In recent years, our funding has come from a patchwork of dwindling sources. And though the need for this ministry is now greater than ever, we are having to limit our activities and support for students.

This cannot continue.

Our Catholic students and campus ministers rely on CCCM for guidance, faith connection, resources, and support, as many campus ministers are isolated in their ministries.

Our Catholic community must invest in the CCCM National Office to create a strong foundation of faith and building the future of our Church.

To ensure Canadian Catholic Campus Ministry remains a bright light now and into the future and is positioned to meet the ever-changing and diverse needs of students and the world around them, support for crucial resources are needed. Key areas to support include:

- Leadership and Mentoring
- CCCM Social Justice Initiatives/Global Connections Program Goal
- Bursaries: Community Activism, Outreach and Evangelisation Goal
- Faith Formation/Vocations

To ensure the sustainability and growth of the Canadian Catholic Campus Ministry across Canada a base goal of \$2,000,000 has been established for the next 5 years. Support of Canadian Catholic Campus Ministry is prudent in empowering campus ministers to promote the mission of the Church among its students as they navigate the demands of higher education in an ever-changing world.

*“Let us encourage the generosity which is typical of the young and help them to work actively in building a better world. Youth do not solely need material things. Above*

est venu d'une mosaïque de sources en diminution. Et bien que le besoin de ce ministère soit aujourd'hui plus grand que jamais, nous devons limiter nos activités et notre soutien aux étudiants.

Cela ne peut plus durer.

Nos étudiants catholiques et nos agentes et agents de pastorale des campus s'appuient sur la Pastorale universitaire et collégiale catholique du Canada pour obtenir des conseils, des liens avec la foi, des ressources et du soutien, car de nombreux agentes et agents de pastorale des campus sont isolés dans leurs ministères. Notre communauté catholique doit investir dans le bureau national de la Pastorale universitaire et collégiale catholique du Canada pour créer une base solide de foi et construire l'avenir de notre Église.

Pour que la Pastorale universitaire et collégiale catholique du Canada reste une lumière brillante, aujourd'hui et demain, et soit en mesure de répondre aux besoins divers et en constante évolution des étudiants et du monde qui les entoure, il est nécessaire de soutenir des ressources essentielles. Les principaux domaines à soutenir sont les suivants :

- Leadership et mentorat
- Initiatives de justice sociale de la Pastorale universitaire et collégiale catholique du Canada / Objectif du programme Connexions mondiales
- Bourses d'études : objectif d'action communautaire, de sensibilisation et d'évangélisation
- Formation de la foi/vocations

Pour assurer la durabilité et la croissance de la Pastorale universitaire et collégiale catholique sur les campus à travers le Canada, un objectif de base de 2 000 000 \$ a été fixé pour les 5 prochaines années. Le soutien de la pastorale catholique canadienne sur les campus est prudent car il permet aux agentes et agents de pastorale de promouvoir la mission de l'Église auprès de ses étudiants, qui doivent faire face aux exigences de l'enseignement supérieur dans un monde en constante évolution.

*“Encourageons la générosité qui est typique des jeunes et aidons-les à travailler activement à la construction d'un monde meilleur. Les jeunes n'ont pas seulement besoin*



Continued from page 2

all, they need to have those non-material values which are the spiritual heart of a people ... spirituality, generosity, solidarity, perseverance, fraternity, and joy" Pope Francis

For further information on ways to help CCCM encourage our youth to thrive and create space in their lives for Christ please contact Sister Sue Kidd CND at (902) 218-6413 or [sukidd@upei.ca](mailto:sukidd@upei.ca)

Images from CCCM website

de choses matérielles. Ils ont surtout besoin de ces valeurs non matérielles qui sont le cœur spirituel d'un peuple ... spiritualité, générosité, solidarité, persévérance, fraternité et joie." Pape François

Pour plus d'informations sur les moyens d'aider la Pastorale universitaire et collégiale catholique du Canada à encourager nos jeunes à s'épanouir et à créer un espace dans leur vie pour le Christ, veuillez contacter Sœur Sue Kidd CND au (902) 218-6413 ou [sukidd@upei.ca](mailto:sukidd@upei.ca)



## CONFERENCE 2021

All persons who are passionate about creating a culture of vocation are invited to attend the 'Calling to New Horizons' conference sponsored by the National Association of Vocation and Formation Directors (NAVFD) from April 25-28, 2021.

Dr. Richard Gaillardetz' presentation is 'Toward A New Theology of Vocation' while Sr. Margo Ritchie, CSJ explores the image of the 'Adjacent Possible' and Fr. Dan Horan, OFM speaks of 'Discernment, Vocation, and Formation in the Thought of Pope Francis.' Interesting workshops as well. For more information, visit [navfd.info](http://navfd.info) or email [navfdco@gmail.com](mailto:navfdco@gmail.com).

## VOCATION STORIES

During their recent conference, the National Religious Vocation Conference (NRVC) presented vocation stories by various members which were inspiring. Perhaps you will agree?

"I have learned so much from my sisters from sharing stories," says Sr. Christi Sanchez, C.C.V.I. about living in a diverse religious community. Learn more in this short video [https://www.youtube.com/watch?v=9gKglOPWArA@CCVI\\_Sisters](https://www.youtube.com/watch?v=9gKglOPWArA@CCVI_Sisters)

Brother Allen Agpaoa Pacquing, S.M. says his friends thought he was crazy when he became a Marianist Brother, but he is right where he belongs. <https://www.youtube.com/watch?v=0T6ICXOBegc>

Father Aaron Wessman, G.H.M. says eating with and praying with his fellow Glenmary priests is one of the best parts of his life. [@hermanodavid https://www.youtube.com/watch?v=1WrvFrtY7gs](https://www.youtube.com/watch?v=1WrvFrtY7gs)



Save  
the Date!

### 55ISH AND UNDER RETREAT 2021 AUGUST 8 -14,

Queen of Apostles, Mississauga with retreat facilitator Sister Mary Rowell, csj.

Check out the website [aroundthewell.ca](http://aroundthewell.ca) for more information.

### 55ISH AND UNDER RETREAT 2021 8-14 AOÛT,

Reine des Apôtres, Mississauga avec l'animatrice de la retraite, Sœur Mary Rowell, csj.

Consultez le site Web [aroundthewell.ca](http://aroundthewell.ca) pour plus d'informations.